
P R O T O K Ó Ł 
z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty , Zdrowia, Pomocy Społecznej i Promocji 

odbytego w dniu 12 grudnia  2008 roku 

 

 

 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia Komisji.  

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego  posiedzenia Komisji 

4. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy Sieroszewice na 2009 rok w zakresie kultury, 

oświaty, zdrowia, pomocy społecznej i promocji.  

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Gminy w następujących sprawach:  

a) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na terenie  Gminy Sieroszewice na 2009 rok, 

b) zatwierdzenia „ Planu  odnowy miejscowości Ołobok.” 

c) Zatwierdzenia „ Planu odnowy miejscowości Strzyżew.” 

6. Wolne głosy i wnioski.  

7. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

Ad.1)  Otwarcia posiedzenia Komisji dokonała Przewodnicząca  Komisji p.Krystyna Kois-

Jaźwiec o godz. 12:13 .Powitała p.Wójta , p.Skarbnik  oraz wszystkich członków Komisji . 

W posiedzeniu Komisji  uczestniczyli wszyscy członkowie .Lista obecności stanowi załącznik 

Nr 1 do protokołu. 

 

Ad.2) Pani Przewodnicząca Komisji przedstawiła projekt porządku posiedzenia Komisji , 

który Komisja  przyjęła  jednogłośnie. 

 

Ad.3) Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie bez uwag.  

 

Ad.4)  Pan Wójt -  przedstawił autopoprawki do projektu  budżetu gminy na 2009 rok. 

Wyjaśnił ,że  wprowadzono nowe zadania inwestycyjne  na 2009 rok:  

   - 800 tys.zł. na budowę kanalizacji sanitarnej  wraz z przyłączami i przepompownią we wsi 

Psary. 

    -  100 tys. zł. na budowę studni awaryjnej przy Stacji Uzdatniania Wody w 

Sieroszewicach”, 

   - 100 tys.zł. na  modernizację sieci wodociągowej w m.Zamość  - wymiana rur  

azbestowych, 

  -    50 tys.zł. na budowę odcinka kanalizacji sanitarnej w m. Rososzyca  ul.Ostrowska . 

Zmniejszono planowane wydatki na zadania  inwestycyjne na rok 2009 : 

 - rozbudowa wysypiska śmieci w m.Psary o kwotę 200.000,00 zł.   do kwoty 100.000,00 zł. 

 - budowa Sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Wielowsi o kwotę  460.000,00  do kwoty 

800.000, 00 zł., 

 - przebudowa(adaptacja) budynku magazynu OC na świetlicę środowiskową w 

Sieroszewicach  o kwotę  100.000,00 zł.  do kwoty 20.000,00zł. 

Zaplanowano na pomoc finansową dla powiatu ostrowskiego kwotę 100.000,oo zł. do kwoty 

200.000,00 zł. z przeznaczeniem  na dofinansowanie  do remontu dróg powiatowych na 

terenie naszej gminy.  

Do wieloletniego planu inwestycyjnego na lata 2009-2011 wprowadzono zadanie 

inwestycyjne pn. Budowa budynku gospodarczego przy Szkole Podstawowej w Strzyżewie. 
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Dokonał wyjaśnień ,że odnośnie budowy Sali gimnastycznej w Wielowsi Gmina 

wnioskowała o dofinansowanie do PROW-u . Z posiadanych informacji wynika ,że na 

złożonych 160 wniosków , tylko 10 wniosków może być rozpatrzonych pozytywnie. Są 

wymagane  różne kryteria  i  nasz wniosek  nie  mieści się w tych kryteriach. Otrzymaliśmy 

33 punkty w rankingu  na budowę Sali gimnastycznej w Wielowsi. Jeżeli chodzi o swietlicę 

środowiskową w Sieroszewicach , to gmina będzie występować z wnioskiem  o 

dofinansowanie . W przypadku nie otrzymania dofinansowania  będziemy myśleć o 

mniejszym zakresie prac.  Odnośnie  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu , to miałem 

na myśli dwie drogi  ul.Bilczewską w Sieroszewicach  oraz  w  Ołoboku na ul.Zamkowej.” 

W Strzyżewie przy Szkole Podstawowej potrzebne jest pomieszczenie gospodarcze na opał.  

Omówił  projekt budżetu gminy na 2009 rok , przedstawił  dochody budżetowe  w wysokości 

22.468.605,00 zł. , z tego :  

   - dochody bieżące w kwocie      21.856.844,00 zł., 

   - dochody majątkowe w kwocie      611.761,00 zł.  

następnie przedstawił wydatki budżetu w wysokości 24.839.605,00 zł., z tego:  

   - wydatki bieżące w wysokości    19.454.291,00 zł. 

   - wydatki majątkowe w wysokości 5.385.314,00 zł. 

Poinformował ,że  należy się spodziewać   na początku przyszłego roku zmniejszenia 

subwencji  i w związku z tym należy przewidywać korekty w budżecie.  

Poinformował  o najważniejszych zadaniach inwestycyjnych w oświacie : 

 -  budowa Sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Wielowsi,  

-  rozbudowa Publicznego Przedszkola w miejscowości Latowice , 

-  budowa budynku gospodarczego przy Szkole Podstawowej w Strzyżewie. 

Pan Wójt – zwrócił się  do członków Komisji , czy mają jakieś pytania do projektu budżetu 

gminy na rok 2009 . 

Pani Przewodnicząca Komisji -  zwróciła się z pytaniem odnośnie  realizacji  „ planu 

odnowy miejscowości Latowice”?  

Pan Wójt -  udzielił wyjaśnień ,że  realizacja  inwestycji będzie uzależniona od   

dofinansowania na ten cel . Niewiadomo kiedy będzie ogłoszony nabór wniosków.  

Pani Teresa Lemiesz-   

Pan Wójt- „ wówczas była mowa o całym obiekcie.” 

Pan Dariusz Majewski-  zwrócił się z pytaniem odnośnie  możliwości uruchomienia 

świetlicy środowiskowej  w salce na dole , gdzie kiedyś odbywały się posiedzenia komisji.  

Pan Wójt – udzielił wyjaśnień ,że jest w planach uruchomienie świetlicy  środowiskowej  w 

tej salce. Jeżeli chodzi  o adaptację  budynku  magazynu OC na świetlicę  środowiskową w 

Sieroszewicach  , to   magazyn w tej chwili jest mniejszy  i można byłoby cześć pomieszczeń  

przeznaczyć na świetlicę  . Obecny budynek  zupełnie zmieniłby  wygląd zewnętrzny  , 

należałoby  wykonać dach , elewację zewnętrzną , okna  , drzwi.  

Pan Dariusz Majewski-  wyraził swoje niezadowolenie  odnośnie budowy kanalizacji w 

Psarach  w związku z tym ,że zostały zdjęte środki  na ten cel z  budowy sali gimnastycznej w 

Wielowsi  , a wieś   Wielowieś czeka bardzo długo  na tę inwestycję.  W szkole są bardzo 

trudne warunki do prowadzenia zajęć WF .   Trzeba byłoby   to widzieć  i przeżyć jak jest  

ciężko pracować w takich tragicznych warunkach.” 

Pan Wójt-   wyraził opinię ,że nie należy przeciwstawiać jednej i drugiej inwestycji. „ Do 

końca roku nie jesteśmy w stanie przerobić więcej środków.  Unia  daje rok czasu na 

przygotowanie dokumentacji technicznej . Uspokoił p.Majawskiego ,że nie widzi zagrożenia i 

opóźnienia  w realizacji inwestycji pn.  budowa sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w 

Wielowsi.”  

Pan Dariusz Majewski-  „Jeżeli ktoś z pośród mieszkańców Wielowsi  zarzuciłby Radzie ,że 

zostały zabrane środki z budowy Sali gimnastycznej  w Wielowsi  na budowę kanalizacji w 
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Psarach , to jak wytłumaczyć tym ludziom ? Zadał drugie pytanie , czy są widoki na 

wybudowanie  studni zapasowej w Sieroszewicach ? Wyjaśnił ,że jego pytanie ma związek z 

tym ,że  o budowie  studni w Sieroszewicach  jest mowa od kilku lat , już drugą kadencje i nic 

do tej pory nie zostało zrobione.  

Pan Wójt-  wyjaśnił ,że studnia zapasowa jest potrzebna . „  Obecnie mamy podłączone  z 

gminą Ostrów  i gdyby nastąpiła awaria , to my nie dostarczymy  wody naszym 

mieszkańcom. .  Została wybudowana studnia  zapasowa w Namysłakach  i trzeba 

wybudować studnię w Sieroszewicach. „ 

Pani Przewodnicząca Komisji-  „  Rozumiem ,że w przyszłym roku  będzie rozpoczęta cała 

procedura związana z wybudowaniem studni.”  

Pan Wójt-  Wyraził  ostateczne stanowisko ,że studnia będzie budowana . Jeżeli ktoś się nie 

zgadza , to może pozwać gminę do sądu  i udowodnić gminie  ,że studnia ma wpływ na 

osuszanie gruntów  położonych  w  pobliżu istniejącej studni.  

Pani Teresa Lemiesz-   poruszyła sprawę  związaną  z odpłatnością za energię elektryczną    

na salach wiejskich   , bo w Ołoboku nie został do tej pory  rozwiązany problem związany z 

odpłatnością  za  świetlicę środowiskową  oraz estradę .  

Pan Wójt – wyjaśnił ,że w projekcie budżetu  są wyodrębnione środki  . 

Pan Arkadiusz Wojtczak-  zaproponował , aby zastosować rekompensatę dla  wsi , które 

płacą  do Urzędu Gminy za energię elektryczną na salach wiejskich .  

Pan Wojt-   „ należałoby ujednolicić zasady  , zmienić umowy w Energetyce .  

Pani Teresa lemiesz- zwróciła uwagę ,że są bardzo wysokie opłaty stałe.  

Pan  Arkadiusz Wojtczak-  zapytał odnośnie budowy  boiska  w Wielowsi w ramach 

programu „ MOJE BOISKO – ORLIK 2012”?  

Pan Wójt- projekt został  opracowany  i złożony  . 

Pan Dariusz Majewski -  poinformował członków Komisji ,że w Wielowsi jest boisko , 

które  zostało wykonane przy jego udziale  . Można  prowadzić rozgrywki w kosza i w tenisa.  

Pan Wójt-  poinformował zebranych ,że w przyszłym roku będą zorganizowaną zawody 

sportowe  - biegi  na 10 km.  Należy popularyzować każdą dziedzinę sportu , nie tylko piłkę 

nożną.  

Pani Teresa Lemiesz-  zapytała , czy  są zaplanowane jakieś środki na „ MUZEUM” w 

Ołoboku w ramach działu na ochronę zabytków? 

Pan Wójt-   wyjaśnił ,że nie .  

Pani Przewodnicząca Komisji- Poruszyła sprawę wybudowania  ścieżki rowerowej na 

drodze z Sieroszewice do Latowic przez działki . Uzasadniła  to  zapewnieniem  

bezpieczeństwa dzieciom  , które dojeżdżają rowerami  z Latowic do szkoły w 

Sieroszewicach.  

Pani Teresa Lemiesz-   zwróciła  uwagę ,że  na drodze powiatowej w Ołoboku łatają dziury 

już czwarty  raz. Czy nie  korzystniej byłoby zalać nowy dywanik asfaltowy ? 

Pan Wójt-  należałoby oszacować  jaki to byłby koszt . 

Pani Przewodnicząca komisji-  chodziłoby o wybudowanie ścieżki na odcinku 1 km.  

Pan Dariusz Majewski-  zapytał ,czy  koszt gminnych dożynek w tym roku wyniósł 30 tys. 

zł.?  

Pan Wójt – wyjaśnił ,że koszty były mniejsze , ale zawsze trzeba planować więcej , bo jeżeli  

są występy artystów, to zdarzało się  ,że brakowało środków?  

Pan Dariusz Majewski-  zapytał   o projekt uchwały  w sprawie  ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnej za udział w działaniu 

ratowniczym , czy kwota 13,00 zł.  dotyczy  ekwiwalentu za 1 godzinę?  

Pani Skarbnik -  wyjaśniła  ,że przysługuje za 1 godzinę.  

Komisja zaopiniowała  pozytywnie , jednogłośnie  projekt budżetu gminy na rok 2009 w 

zakresie  kultury, oświaty ,zdrowia , pomocy społecznej i promocji.  
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Ad.5)  a) Pani Przewodnicząca Komisji-  zapytała , kto jest odpowiedzialny za realizację  

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych? 

Pan  Wójt-  wyjaśnił ,że odpowiedzialny jest  pełnomocnik Wójta i Gminna Komisja 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

Pani Teresa Lemiesz – poinformowała ,że w Ołoboku w świetlicy środowiskowej  jest 

zatrudniona druga osoba , która prowadzi zajęcia w dziedzinie tenisa stołowego.  

Pan  Dariusz Majewski-  poinformował członków Komisji , że  w Gimnazjum w Wielowsi  

jest wybitnie uzdolniony uczeń  w dziedzinie poezji , który został zgłoszony do   

Ogólnopolskich Eliminacji . 

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie  projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na terenie  

Gminy Sieroszewice  na 2009 rok.  

 

b) Pan Wójt-  wyjaśnił ,że  ksiądz proboszcz z Ołoboku  wycofał się  z programu” Plan 

odnowy miejscowości Ołobok.”  Poinformował ,że w trakcie opracowywania jest Plan 

„ Centrum Wsi Sieroszewice” oraz ,że  program „ Odnowa Wsi”będzie realizowany 

przez LIDERA +. 

Pan Przewodniczący Rady-  poinformował, że  w ramach pilotażowego  Programu 

LEADER+ będzie do rozdysponowania kwota 700 tys.zł. , czyli  na jedną gminę 

przypadnie w granicach  100 tys.zł.  

Pani Teresa Lemiesz-  „ Na  opracowanie dokumentacji w Ołoboku potrzebne byłoby 60 

tys.zł.  Zgłosiła potrzebę  wykonania ogrodzenia  na cmentarzu przy  drewnianym 

kościółku w Ołoboku.  

c)  Pan Henryk Przybylak – przedstawił zamierzenia  zawarte w „ Planie odnowy 

miejscowości  Strzyżew :                                                                                                                                      

- adaptacja budynku i boiska po byłej szkole na Bibliotekę Publiczną, Izbę Regionalną i 

Muzeum Rolnictwa. , 

- wykonanie oświetlenia ulicznego ul.Stara Wieś , 

- budowa dróg  na ul.Strzyżówek i ul.Lorki, 

- budowa chodnika na ul.Kolonia , 

- budowa parkingów  przy ul.Kościelnej i ul. Kolonia, 

- urządzenie zieleńców , klombów  i alejek  

Pan Wójt -   udzielił wyjaśnień ,że wnioskodawcą będzie instytucja kultury . 

Zachęcił radnych do obejrzenia „ ESTRADY” w Strzyżewie.  

Pani Przewodnicząca Komisji -  poparła pomysł dotyczący  opracowania i złożenia wniosku 

w ramach  „ Planu odnowy miejscowości Strzyżew” z uwagi na to  ,że dotyczy  pozyskania 

środków z zewnątrz , z Unii Europejskiej . 

Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia  

„Planu odnowy miejscowości Strzyżew.”  

 

Ad.6)  Pani Przewodnicząca Komisji - przedstawiła treść pisma p.dyrektora GOK –u  w 

Sieroszewicach  o poparcie jego wniosku dot. zaplanowania w przyszłorocznym budżecie  

środków w kwocie 86.000,00 zł. na dobudowanie  do budynku Gminnego Ośrodka Kultury 

od strony północno –wschodniej  niewielkiego magazynu wielofunkcyjnego do 

przechowywania sprzętu. Wniosek w tej sprawie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady – poinformował ,że Komisja Rolnictwa  zajmowała się tym 

tematem  na ostatnim posiedzeniu i  podjęła decyzję , aby  wniosek rozpatrzyć dopiero w 

przyszłym roku ,jak będą znane realia budżetowe : dochody oraz  ostateczne kwoty 

subwencji.  
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Pan Wójt-  wyjaśnił członkom Komisji ,że  w projekcie budżetu  gminy na rok 2009  

zaplanowano kwotę 40 tys.zł.  na modernizację GOK w Sieroszewicach . Na działalność 

domów i ośrodków kultury zaplanowano  środki w wysokości 240 tys.zł. Przedstawił swoją 

opinię w sprawie wniosku p.dyrektora. . „Pan dyrektor  wnioskuje o dodatkowe  środki w 

wysokości 86.000,00 zł.  , jest to spora kwota.  Stwierdził, że gmina nie może  ciągle  

rozpoczynać nowych inwestycji, a brnięcie w coraz to większy deficyt nie jest dobrym 

rozwiązaniem . Jeżeli będzie wola Rady Gminy , aby rozpoczynać  to zadanie , to   ja 

wskazuję 40.000,00 zł. , a pozostałą kwotę  46.000,00 zł.  należałoby znaleźć z innych źródeł.  

Chcemy dalej kontynuować budowę kanalizacji sanitarnej w Sieroszewicach  . Nie widzę 

możliwości  w nowym roku  realizacji  nowej  inwestycji wskazanej przez p.dyrektora we 

wniosku.” Poinformował ,że najważniejsze remonty zostały w GOK-u wykonane , została 

zrobiona podłoga i scena  widowiskowa , założono płytki w  WC.  W pierwszej kolejności 

należałoby odnowić  elewację zewnętrzną od strony frontowej budynku. „   

Komisja  Kultury , Oświaty poparła wniosek  Komisji Rolnictwa , aby wniosek dyrektora 

GOK w Sieroszewicach  rozpatrzyć  w przyszłym roku, jak będą  znane  realia budżetowe: 

ostateczne kwoty subwencji  oraz dochody budżetowe.  

 

Ad.7 )  Z uwagi na wyczerpanie porządku posiedzenia Komisji p.Przewodnicząca  Komisji o 

godz. 14 –tej  dokonała zamknięcia posiedzenia Komisji Kultury , Oświaty , zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Promocji.  

 

 

 

 

 

 

                           Protokółowała:                                                  Przewodniczący  

                                                                                     Komisji Kultury, Oświaty , Zdrowia, 

                           Joanna Glapiak                                      Pomocy Społecznej i Promocji                                

                                                                                                

                                    

 

                                                                                                      Krystyna Kois -Jaźwiec 

    PODPISY CZŁONKÓW KOMISJI:    
 1.Lemiesz Teresa   ………………………….. 

2. Majewski Dariusz ………………………… 

3. Przybylak Henryk  ……………………….. 

4. Rosik Marek  ………………………………. 

5.Kasprzak Jerzy …………………………. 

6.Wojtczak Arkadiusz………………………                                                                       
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